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Teisipäeva õhtupoo-
likul marssis Sinilin-
nu parklasse põne-
vaid muinasjututege-
lasi ridamisi igast il-
makaarest.

Milvi Kapaun

Pisemad jänkud-pardid, 
sikud-sokud, lilled-lepatrii-
nud, printsessid ja print-
sid, sekka ka pikemat kas-
vu Lumivalgukesi, idamai-
seid tegelasi, nõidasid, ku-
ningannasid ja metsarah-
vast. Platsil tiirutas laste-
koormaga ringi Majala kü-
la Lepiku talu virk hobune 
Virgola. Kui kohalikud ja 
kaugemaltrahvas oli ennast 
kenasti rongkäigurivvi sät-
tinud, alustati lippude leh-
vides ja puhkpilliorkestri-
helide mürtsudes lauluväl-
jakule marssimist, Virgola 
hobuvankritäie jänkukes-
tega kõige ees.

Mudilased tegid 
muinaslugu muusikas

Värviliste õhupallidega 
kaunistatud lauluväljakul 
ootasid muinasjututegela-
si peojuhid Anni (Merilin 
Sinikalda) ja Tommi (Ve-
ronika Laurson). Alanud 
kontsertetendusel “Mui-
naslugu muusikas” lusti-
sid lapsed lauldes ja tantsi-
des tuntud muinasjuttude 
teemadel. Suurest rüüside-
ga kaunistatud muinasju-
turaamatust lugusid uuri-
nud Tommi ja Anni ülla-
tuseks keksisid nii mõned-
ki tegelased laululaval lus-
tilikult mitmest muinas-
jutust läbi. Tegusatest te-
gelastest kõige krapsakam 
oli Hunt (Marje Kerme), 
kelle Tommi viiulil kurjast 
kriimsilmast heaks hun-
diks mängis. Palju tege-
mist oli laval ka kass Bru-
nol (Ebe Kõnd), muinasju-
tutegelastele jagas kommi-
kotte Lotte (Heliise Ritso).

Muusikalist muinaslugu 
vaatama tulnud esinejate 
pereliikmed pisipõnnidest 
vanavanaemadeni said os-
ta värvilisi õhupalle, lõ-
butseda batuudil, näksida 
suhkruvatti või maiuseid 
kondiitriletist. Järveäärsel 
muruplatsil tegi lastele ho-
buvankriga lõbusõitu väsi-
matu Virgola.

Lõbusa koosmängimi-
se päeva korraldanud las-
teaed Murumuna kasvan-
dikega lustisid koos mu-
dilased Kambja, Kongu-
ta, Rannu, Rõngu, Tõrvan-
di, Tõravere, Valguta ja El-
va lasteaedadest. Ühislau-
lud õpetasid külalisrühma-
dele selgeks õpetajad Anu 
Ird, June Kaaver, Gerli Jõ-
gi, Käthlin Uuk, Airika Va-
di, Margoliina Unt, Ave 
Hernits, Tiina Viks ja Mai-
re Orlovski.

Ühisprojekti lastekaitse-
päeva tähistamiseks “Sõp-
radega koos ma olen män-

guhoos” idee ja kava pani 
kokku lasteaed Murumu-
na muusikakasvataja Ruth 
Jürgenson. Liikumise mui-
nasjuttudele seadis ja õpe-
tas liikumisõpetaja Ebe 
Kõnd.

Elva lapsed lustisid 
koos Anne Velli teatriga

Lasteaedade Murumuna 
ja Õnneseen mudilaste lõ-
bus mängupäev algas juba 
hommikupoolikul, kui kul-
tuurikeskuses esines An-
ne Velli lasteteater muu-
sikaetendusega “Maal va-
naema juures”. Lõbusasse 
etendusse kaasati ka lap-
sed ning selgeks sai hulk 
uusi mänge ja laule.

Esmakordselt maakond-
liku lasteaedade lustimis-
päeva korraldanud Ruth 
Jürgensonil on plaanis üri-
tus traditsiooniliseks muu-
ta. Järgmisel aastal tuleks 
ümberkaudsete lasteaeda-
dega koos uuel teemal lõ-

butseda.
“Oli suur üritus, eks ta 

võttis omajagu jaksu ka. 
Tahaks kangesti ka edas-
pidi sellist ühisüritust kor-
raldada, võib-olla rahva-
likul teemal,” rääkis Jür-
genson. “Et ettevõtmine 
ühetaoliseks või igavaks ei 
muutuks, arvan, et järgmi-
sel korral võiks selle mõ-
ni teine õpetaja enda peale 
võtta. Meil on lasteaias vä-
ga tegusad õpetajad, kellel 
alati mõni põnev idee mee-
les mõlkumas.”

Et üritus hästi õnnestus, 
otsustasid kohalolnud las-
teaedade õpetajad ka tal-
vel jõulude ajal koos pidu 
pidada.

Mängupäeva “Sõprade-
ga koos ma olen mängu-
hoos” läbiviimist toetasid 
kultuurikeskus Sinilind, El-
va linnavalitsus ja hasart-
mängumaksu nõukogu.
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Muinasjutupidu pakkus 
mudilastele palju rõõmu 
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Kauni Kodu konkursil 
valitakse ka kauneim 
kortermaja. Lk 3

Möödunud nädalal 
kahjustasid kurikaelad 
taas võõrast vara. Lk 2

Rõngu vald 
küsib linnalt 
maad

Rõngu vald võib lä-
hiajal teha Elva linna-
volikogule ettepaneku 
Rõngu valla Käärdi ale-
viku ja Elva linna vahe-
lise piiri korrigeerimise 
algatamiseks, millega 
haarataks Maasikamäe 
valla piiridesse. Praegu 
läheb kahe omavalitsu-
se piir üle Maasikamäe.

“Soov on, et vald ja 
Käärdi aleviku elani-
kud, kes on oma val-
mivates arengukavades 
ette näinud Maasika-
mäe arendamise, saaks 
kõik oma vajalikud te-
gevused ja käigud ühes 
kohas ehk Rõngus ära 
ajada,” kommenteeris 
Rõngu vallavanem Ai-
var Kuuskvere (pildil). 
“Rõngu vald on teinud 
Elva linnale ettepane-
ku teha ühine detailpla-
neering praegu linna al-
la jäävale osale, millest 
linnavalitsus ära ütles. 
Kuigi Elva volinikud 
räägivad koostööst, siis 
reaalsuses Rõngu val-
la poolt tehtud ettepa-
nekutest neile pea mit-
te ükski ei sobi. Nii on 
ka lasteaia ja Maasika-
mäe detailplaneeringu-
ga. Meil on soov pakku-
da Käärdi rahvale ter-
viklikku lahendust nii 
lasteaia kui Maasika-
mäe osas.”

Elva linnapea Reno 
Laidre sõnul pole nad 
koostööst ära öelnud 
ja on hinnanud Rõngu 
poolt algatatud projek-
ti ja koostööd Maasika-
mäe planeeringu koos-
tamisel, et ühiselt pan-
na paberile kogu piir-
konna arenguvisioon 
mõlema omavalitsuse, 
nii Elva linna kui Rõn-
gu valla poolt.

“Teatasime vallava-
litsusele juba aprillis, et 
finantsilistel kaalutlus-
tel ei saa me kaasa lüüa 
kavandatud mahus ja 
algatada planeerinut 
Elva linna osas,” ütles 
Laidre. “Samas oleme 
valmis koostööks. Ole-
me nõus tulema koos-
olekule ja rääkima El-
va linna nägemustest 
kui arutatakse infra-
struktuuri, mille loogi-
line jätk oleks Elva lin-
na territooriumil.” EPP

PIDU Mitme valla lapsed pidasid üheskoos muinasjutupidu

Kontsertetendusel mängiti kõik muinasjutud viguritega. “Kakukese” loos veeres ringi kümmekond kakukest, krõbedaid saiakesi noolib kass 
Brunolt (Ebe Kõnd) kaval Rebane (Maire Lemberg). Foto: Milvi Kapaun

Elvas olid 
rattapäevad. 
Lk 6
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Kärneri tänaval käib 
poole sajandi vanuse sil-
la kapitaalremont, mil-
le tellis Lõuna Teedekes-
kus ASilt Viskari. Selle-
ga saab täidetud lubadus, 
mille Elva linnavalitsus 
saavutas aasta tagasi rii-
giteid teedekeskuselt üle 

võttes.
Kõigepealt remondi-

takse üks, seejärel teine 
osa sillast. Teed sillare-
mondi ajaks ei suleta. Sil-
la remont lõpeb juulis. 

EPP

Remonditakse Kärneri tänava silda

Möödunud nädalal 
kahjustasid kurikae-
lad taas mitmel pool 
võõrast vara.

Sirje Veldi

Ööl vastu 22. maid on 
taas mitmel pool Elvas ja 
ümbruskonnas tegutsenud 
vandaalid.

Paisjärve ääres on üm-
ber lükatud Vapramäe-
Vellavere-Vitipalu Sihtasu-
tusele kuulunud teadete-
tahvel ja lõhutud selle ka-
tus, murtud puruks silla 
käsipuude piirded, mida El-
va linn eelmisel aastal re-
montis. Lõkkessse on visa-
tud prügikast, mis oli küll 
metallist ja seetõttu pä-
riselt ära ei põlenud, küll 
aga muutunud kasutamis-
kõlbmatuks. Lõhutud on 
ka Verevi rannas, mis pole 
suutnud õiget rannahooae-
ga ühes tükis ära oodata.

Tõeliselt vinge tulevärk 
aga korraldati Käärdi ale-
vikus Maasikamäel, kuhu 
Käärdi arendusselts pai-
galdas alles tänavu 1. mail 
piknikupingid ja lauad, 
millest 22. mai hommi-
kuks oli järel vaid riismed 
ning hiljutisest põlengust 
veel tossavad söed.

VVV SA hindab oma see-
kordseid kahjusid umbes 
10 000 kroonile, linnava-
litsus sillapiirete ja Verevi 
järve lõhkumisi umbes sa-
mas suurusjärgus. Käärdi 
arendusseltsi hinnangul on 
seltsile tekitatud kahju ligi 
12 000 krooni.

Politseid ei huvita?
VVV SA juhataja Gea 

Järvela sõnul on lõhkumi-
sed ka nende sihtasutuse-
le suur probleem igal ke-
vadel. Samas pole ka temal 
tuua ühtegi positiivset näi-
det, kus politsei oleks lõh-
kujad kätte saanud.

Eelmise aasta 9. mai õh-
tul lõhuti Külaaseme külas 
asuv VVV SA matkaplats, 
mis asub külavanem Sirje 
Pihlapi maadel. Ümber oli 
lükatud käimla, ära viidud 
grillimisnurk, raiutud noo-
ri puid, ümbrus oli täis al-
koholipudeleid ja muud 
prahti.

“Avastasime lõhkumise 
10. mai hommikul,” räägib 
Sirje Pihlap. “Sündmusko-
halt leidsime kassatšekid, 
kust oli näha, et seal vii-
binud inimesed olid alko-
holi ja muud kraami käi-
nud ostmas eelmisel õhtul 
Arbimäe Konsumis. Samad 
pudelid ja vorstipakendid, 
mis kassatšekil näha, ve-
delesid ka platsil. Kutsusi-

me politsei, kes võttis sõr-
mejäljed ja meie seletused. 
Asitõendid said ka nende 
kätte, enne tegin neist fo-
tod. Soovitasime politseil 
minna poodi turvakaame-
ra lindistusi vaatama. Seda 
nad ei teinud. Lõpuks läk-
sime ise ja saime ka lindis-
tused, millelt on näha, kes 
mida ostab just kassatšekil 
märgitud ajahetkel. On nä-
ha ka samad alkoholipude-
lid, mis leidsime platsilt ja 
mis olid märgitud kassa-
tšekil. Seega olid “pidulis-
te” näod teada. Elva oludes 
pole raske ka nimesid tea-
da saada. Politsei kuulutas 
lehes, et kes teab midagi 
selle juhtumi kohta, andku 
teada. Meie andsime tea-
da. Tegelikult ei viitsinud 
politsei selle infoga midagi 
teha. Meie järelepärimiste-
le vastati, et nad ju niikui-
nii ütlevad, et pole lõhku-
nud... ja nii see asi jäi.”

Palju lõhutakse just 
Elva ümbruses

“See on meie tegemis-
tes tohutult kurb pool,” üt-
leb Gea Järvela. “Igal keva-

del mõtlen ma hirmuga, et 
mis siis nüüd juhtuma hak-
kab. See käib hooajaliselt, 
kuid eriti palju on seda ke-
vadel. Siis see tegevus vai-
bub, kuid meie saame terve 
suvi remontida.”

Järvela sõnul käituvad 
inimesed kevadel nagu 
vangist pääsenud vasikad. 
Ta ei usu siiski, et inimestel 
on metsa alla pidu pidama 
minnes kohe algselt kavat-
sus seal midagi ka lõhkuda 
või põlema panna, või et 
seda tehtaks justkui kätte-
maksuks. Energiat elatak-
se välja siiski alkoholi mõ-
jul, kui meri tundub ole-
vat põlvini ja ise sealjuures 
kõikvõimas. Sageli liigu-
takse siis ühest kohast teise 
ja lõhutakse mitmel pool. 
Kaineks saades ja oma kä-
tetööd imetledes aga kül-
lap juba osatakse tehtut ka 
varjata.

“Oleme teinekord pidut-
sejaid lausa kohapeal väl-
ja magamast tabanud, kuid 
ikkagi on seda väga ras-
ke tõestada, sest inimene 
väidab järjekindlalt, et kui 
nemad siia tulid, siis oligi 

kõik juba lõhutud,” räägib 
Gea. “Ja kui keegi ei tun-
nista, et ta seda tegi või et 
keegi nägi, siis jääbki lõh-
kuja karistuseta. Politsei-
le on see kõik väike ja täht-
susetu. Tullakse kohale, 
tehakse paar pilti, kuid ei 
avastata midagi.”

“Kui minult küsitaks, 
mis on minu töös kõi-
ge vastikum, siis just see, 
et lõhutakse,” ütleb ka El-
va linnavalitsuse haljas-
tusspetsialist Milvi Saare-
kivi. “Ma saan veel kuida-
gi aru, et inimesed jätavad 
oma pidutsemiskohas ma-
ha rämpsu ja prahti, aga ei 
mõista, miks peab lõhku-
ma ja midagi ära põletama, 
see on mõistetamatu.”

Politsei suutmatus ku-
rikaelu tabada on viinud 
selleni, et paljudest lõhku-
mistest neile enam ei tea-
tatagi, sest niikuinii keda-
gi ei tabata. Gea Järvela 
ütleb samuti, et asjaajami-
ne ja tunnistuste kogumi-
ne on suurem jooksmine, 
mis lõpeb ikka ja alati sa-
mas punktis – keegi ei tun-
nista end süüdi.

“Mööda Eestimaad ringi 
sõites on mitmel pool teede 
ääres sellised piknikuplat-
sid. Olen alati mõelnud, et 
kuidas nad seal küll seisa-
vad, et neid ei lõhuta,” üt-
leb Järvela.

Elva konstaablijaoskon-
na vanemkomissar Kaja 
Suur möönis, et tal ei ole 
ajalehele võimalik nii kii-
ret kommentaari anda, et 
see jõuaks toimetuseni en-
ne lehe trükki andmist. 
Loodetavasti jõuame po-
litsei selgitused avaldada 
järgmisel nädalal.

Kui muidu jagu ei saa, 
siis paneme põlema

Inimestele, kes on kao-
tanud töö ning on arvele 
võetud töötukassas, keh-
tib ravikindlustus nii-
kaua, kuni ta on töötuna 
arvel.

Tööandja poolt kind-
lustatud inimestel kehtib 
ravikindlustus veel kaks 
kuud pärast töö- või tee-
nistussuhte lõppemist. 
Pärast seda ravikindlus-
tus lõppeb ning kõikide 
tervishoiuteenuste eest 
(v.a vältimatu arstiabi) 
tuleb inimesel endal ta-
suda. Kui inimene soo-
vib ravikindlustatu staa-
tust säilitada, siis ta peab 
ennast Töötukassas arve-
le võtma.

Ravikindlustus tekib 
registreeritud töötule 
alates töötuks registree-
rimise 31. päevast. Näi-
teks kui töösuhe lõppes 
1. märtsil, siis kehtib ra-
vikindlustus 30. aprillini. 
Et ka mais oleks kehtiv 
ravikindlustus, tuleb end 
arvele võtta hiljemalt 30. 

märtsil.
Neile inimestele, kes 

saavad töötuskindlustus-
hüvitist või töötutoetust, 
hakkab ravikindlustus 
kehtima päevast, mil vas-
tava toetuse saamise õi-
gus tekib. Osaledes Töö-
tukassa poolt suunatud 
koolitusel või tööprakti-
kal, tekib ravikindlustuse 
õigus juba alates esime-
sest osaletud päevast. Kui 
inimene asub uuesti töö-
le, saab ta ravikindlustu-
se tööandja kaudu.

Töötuna arvelevõtmi-
seks peab täitma avaldu-
se, mille leiab Töötukassa 
kodulehelt või saab täita 
kohapeal. Lisaks avaldu-
sele peab kaasas olema 
kehtiv isikut tõendav do-
kument ja viimase töö-
suhte lõppu tõendav do-
kument (tööraamat, töö-
leping või teenuse osuta-
mise leping). 

ETK

Töötutele säilib ravikindlustus

Seoses 6. juunil toi-
muva Verevi ranna ava-
mispeoga on kella 18-03 
liikluseks suletud Tartu 
maantee alates Pikast tä-
navast kuni Palu teeni.

Vabandame võimalike 
ebamugavuste pärast.

Rannapeo korraldajad

Selline pilt avanes 22. mai hommikul Käärdis, Maasikamäel. Foto: Sirje Veldi

Paisjärve ääres on VVV SA piknikuplatsi varikatuselt 
ära kistud plaate.  Fotod: erakogu

Ümber lükatud ja lõhutud on turiste 
matkaradadele juhatav teadetetah-
vel. Silla lõhutud käsipuud.

Külaasemel langetati möödunud 
aasta mais muu hulgas ka noori 
puid.
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MIS JUHTUS
Elvas

21.05 kl 11.30 juhtis 
Mare (1943) sõidukit, tal 
puudus kontrollijale esi-
tamiseks kehtiv liiklus-
kindlustuse poliis.

22.05 kl 14.40 juhtis 
Jaanus (1966) sõidukit, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust.

23.05 kl 01.00 ajal juh-
tis Meelis (1968) autot, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust. Kl 10.10 juhtis pur-
jus Ralf (1956) oma jalg-
ratast sõidutee vasakpool-
sel rajal vastassuunas.

Ööl vastu 24.05 va-
rastati Liivi tänava tiigist 
veepump. Kahju 2800 
krooni.

27.05 kl 14.05 oli rat-
tasadulas purjus Toivo 
(1948).

Rõngu vallas
Ööl vastu 22.05 on 

Valguta külas sisse mur-
tud kaarhalli ja varasta-
tud CO-keevitusagregaat, 
paadimootor ja akulaadi-
ja. Samal ööl on Käärdi 
alevikus piknikuplatsil 
maha põletatud neli väi-
kest pinki ja kaks pik-
nikukomplekti. Kahju 
12 000 krooni.

22.05 ületasid asula-
välisel teel lubatud sõi-
dukiirust kl 13.42 Artur 
(1984) 18 km/h võrra, kl 
21.55 Raimo (1982) 31 
km/h võrra.

Ööl vastu 23.05 lõhuti 
Käärdi alevikus kaks vä-
lisvalgustit kogumaksu-
musega 600 krooni. Maja 
ette pargitud viiel sõidu-
kil on eemaldatud sõidu-
ki margi tunnusmärgid.

23.05 kl 02.45 oli au-
toroolis purjus Maigo 
(1983), kes tahtlikult ei-
ras reguleerija poolt an-
tud kohustuslikku peata-
mise märguannet.

24.05 tabati mitu kii-
ruseületajat. Kl 14.02 üle-
tas Madis (1959) asula-
sisesel teel lubatud sõi-
dukiirust 22 km/h võr-
ra, kl 14.42 Viive (1952) 
22 km/h võrra, kl 15.18 
Martin (1989)  29 km/
h võrra, kl 16.05 Raidar 
(1970) 22 km/h võrra.

Asulavälisel teel sõit-
sid lubatust kiiremini kl 
14.45 Sergei (1965) 28 
km/h võrra, kl 16.10 Aare 
(1960) 25 km/h võrra.

25.05 kl 11.35 ajal üle-
tas Heidi (1984) juhitud 
sõiduk asulavälisel teel 
lubatud sõidukiirust 24 
km/h võrra.

26.05 kl 10.43 sõitis 
Igor (1974) lubatust kiire-
mini 21 km/h võrra.

28.05 kl 04.44 teatati 
häirekeskusele, et alevi-

kus tuleb tehase ventilat-
sioonilõõrist suitsu. Ko-
hale sõitnud päästemees-
konnad kontrollisid hoo-
ne üle, kuid tulekahju ei 
avastatud.

Rannu vallas
Ajavahemikul 18.-

22.05 on Vehendi külas 
sisse murtud suvekodusse 
ja kõrvalhoonetesse ning 
varastatud jalgratas, töö-
riistu ja alkoholi. Samas 
on sisse murtud veel kah-
te suvekodusse ning nen-
dest varastatud asjade 
loetelu ja kahju on välja-
selgitamisel.

23.05 kl 01.49 käisid 
päästjad Ervu külas kus-
tutamas põlema süüda-
tud bussipeatust. Bussi-
peatus hävis tules täieli-
kult.

24.05 kl 12.48 ajal juh-
tis Tiit (1971) sõidukit 
asulavälisel teel kiiruse-
ga, mis ületas lubatu 18 
km/h võrra.

25.05 kl 14.17 ületas 
Urmo (1978) juhitud sõi-
duk liikluskorraldusva-
hendiga lubatud sõidu-
kiiruse 59 km/h võrra, kl 
14.49 juhtis Ulvi (1963) 
sõidukit kiirusega, mis 
ületas lubatu 20 km/h 
võrra.

26.05 kl 16.42 sõitis 
Priit (1953) asulavälisel 
teel lubatust kiiremini 26 
km/h võrra.

Konguta vallas
23.05 kl 09.30 sõitis 

Margot (1974) asulavä-
lisel teel kiirusega, mis 
ületas lubatud sõidukiiru-
se 16 km/h võrra.

23.05 tabati minuti-
lise vahega kaks purjus 
mopeedijuhti: kl 15.40 
Kuldar (1979) ja kl 15.41 
Hendrik (1955).

Nõo vallas
22.05 kl 21.25 ületas 

esmase juhtimisõiguse-
ga Kaido (1989) temale 
lubatud sõidukiirust  32 
km/h võrra.

Ööl vastu 23.05 varas-
tati Meeri külas osaühin-
gu vaba juurdepääsuga 
territooriumilt 7 tm küt-
tepuid. Kahju 2940 kroo-
ni.

Ajavahemikul 21.-
23.05 on Vissi külas sis-
se murtud suvilasse ning 
varastatud pikendusjuhe 
ning kolme sorti värve. 
Kahju 692 krooni.

23.05 kl 18.23 ületas 
Vello (1950) juhitud sõi-
duk liiklusmärgi mõju-
piirkonnas, mis lubab sõi-
ta 100 km/h, sõidukiirust 
16 km/h võrra. Kl 20.21 
ajal juhtis purjus Kuldar 
(1979) mopeedi.

Elva linnavalitsu-
se haljastusspetsia-
listi Milvi Saarekivi 
ees on nimekiri paa-
rikümne aadressiga, 
keda kutsuda osale-
ma tänavusel Kauni 
Kodu konkursil.

Sirje Veldi

“Kõige hullem on see 
eestlase tagasihoidlikkus. 
Inimesel on nii ilus aed, 
aga ta ütleb, et ta ei taha, 
tal ei ole seal midagi... Mõ-
ni ei võta enam telefoni-
gi, kui näeb, et jälle mina 
helistan,” naerab Saareki-
vi ja lisab, et kümmekond 
kodu loodab ta siiski kok-
ku saada, et oleks ikka kel-
le hulgast valida. “Elva lin-
na inimesed ei peaks nii ta-
gasihoidlikud olema, sest 
kuus aastat järjest on va-
litud presidendi poolt Tar-
tu maakonna nelja pare-
ma hulka ka üks Elva ko-
du, seetõttu pole meil mi-
dagi häbeneda – kodud on 
meil ju ilusad,” julgustab 
Saarekivi.

Paaril korral suve jook-
sul komisjoni oma aeda lu-
bamisest võiks kodukau-
nistajatel ka kasu olla, sest 
aedu külastavad ja hinda-
vad oma ala spetsialistid, 
Põllumajanduse akadeemia 
õppejõud Sirje Vabrit, Vero-
nika Sulg ja Ulvi Moor, kes 
on alati inimestele ka head 
nõu jaganud. Linnavalitsu-
sest on komisjonis samu-
ti vanad ja kogenud Milvi 

Saarekivi ja Margit Kostin. 
Ka ei sunnita Elvas kedagi 
komisjonile oma koduae-
da näitama, vaid see on ik-
ka vabatahtlik ja kodu tul-
lakse vaatama kahel kind-
lal päeval, mis on ette tea-
da ja eelnevalt kokku lepi-
tud. Tänavu sõidab komis-
jon esimest korda ringi 18. 
juunil.

“Ei tea, kas see aitaks, 
kui meelitaks inimesi kon-
kursil osalema mingi li-
sa präänikuga,” mõtiskleb 
Saarekivi, kelle sõnul on 
raekojas olnud jutuks El-
va kodukaunistamise kon-
kursile oma maineka pat-
rooni leidmine, kelle nimi, 
käepigistus ja allkiri tänu-
kirjal võiksid lisada kogu 
ettevõtmisele prestiižikust 
ning teeksid sellel osalemi-
se ehk ihaldusväärsemaks. 
“Kõiki osalejaid tänatak-
se küll alati, nad kutsutak-
se raekotta vastuvõtule ja 
premeeritakse Kodu ja Aia 
ajakirja aastatellimusega. 
Parimad esitatakse maa-
kondlikule konkursile ja 
alati on olnud auhindade 
hulgas ka kinkekaarte. Kui 
kodu satub maakonnas nel-
ja parema hulka, siis ootab 
ees sõit presidendi vastuvõ-
tule, mis sel aastal toimub 
Saaremaal ja kuhu loodab 
pääsme lunastada meie pe-
rekond Friedenthal. Ma ei 
tea, kas seda kõike on vähe 
või jääb takistuseks ikkagi 
pigem meie inimeste taga-
sihoidlikkus?”

Kauneim kortermaja
Kaunima Kodu valimise 

reeglid näevad ette, et vii-
mastel aastatel parimaks 
tunnistatud kodud paa-
ril järgmisel aastal sama-
le tiitlile kandideerida ei 
saa. See peaks vältima se-
da olukorda, kus teistel ko-
dudel kaoks huvi järmisel 
aastal üldse osaleda ja in-
nustama uusi tulijaid.

“Sel aastal tuli meile ki-
ri, et seoses kulude kokku-
hoiuga peaminister tänavu 
enam vimpleid ei jaga,” üt-
leb Saarekivi. “Küll aga va-
litakse tänavu esmakord-
selt ka kauneim korterma-
ja. Ka Elvas on juba pä-
ris palju ilusaid korterma-
ju tekkinud. Eks kodutun-
ne tekibki sellest, et istu-
tad kuhugi mõne lille või 
põõsa.”

Eesti Korteriühistute 
Liidu juhatuse liige Urmas 
Mardi ja MTÜ Eesti Kodu-
kaunistamise Ühenduse 
keskjuhatuse esimees Arvi 
Altmäe sõlmisid koostööle-
pingu, mille eesmärgiks on 
aktiviseerida Eesti korter-
majade omanike tegevust 
hoonete väljanägemise ja 
kruntide eest hoolitsemi-
sel. Selle kohaselt selgita-
takse üle-eestilise konkur-
si “Kaunis Eesti kodu” raa-
mes tänavu välja ka kau-
neim kortermaja, mis esi-
tatakse autasustamiseks 
konkursi “Kaunis Eesti ko-
du” laureaatide nimekirjas 
kodukaunistamisliikumise 
patroonile, Vabariigi Pre-

sidendile. Auhinna üleand-
mine toimub presidendi 
augustikuisel vastuvõtul, 
mis toimub  taasiseseisvu-
mispäeva paiku. Võitja ka-
jastatakse EKKÜ albumis 
“Kaunis Eesti kodu”.

Et Kaunima Kodu kandi-
daadid peavad olema esita-
tud juba 1. juuniks, koha-
lik konkurss aga toimuma-
ta, siis esitab Elva linn üle-
eestilisele konkursile tava-
liselt eelmisel aastal koha-
liku konkursi võitnud ko-
du. Tänavu pürib presiden-
di vastuvõtule perekond 
Friedenthali Kreegi tänava 
kodu, mis tunnistati Elvas 
kaunimaks eelmisel aastal.

Kortermajades 
hinnatakse

* terviklikku ruumi-
mõju: ansamblilisus, har-
moonilisus või kontrast-
sus, lahenduse idee origi-
naalsus, funktsionaalsus, 
tsoneerimisoskus, koha 
omapärast tulenevate või-
maluste kasutamise oskus)

* heakorda: ansamblis 
olevate hoonete korrasta-
tus, teede seisund ja sobi-
vus

* haljastust: muru, lil-
led, ilupuud ja põõsad

* väikevorme: skulp-
tuurid, lipuvarras, piirded 
ja väravad, väikehooned, 
lehtlad, mööbel jms, vii-
dad, sildid, reklaam, logo 
jms, mänguväljakud, bas-
seinid, välisvalgustus jne

Kauniks koduks võib 
olla ka kortermaja
KAUNIS KODU Elva kodudel pole vaja häbeneda

Ka Elvas on tasapisi hakatud korrastama kortermaju. Puiestee 5 majal, mille elanikud on oma maja ümbruse ja 
väljanägemise eest igati hoolt kandnud, on eeldusi saada Elva kaunimaks kortermajaks. Foto: Sirje Veldi

27. aprillil istusin ma 
raudteejaama esisel pin-
gil ja ootasin taksobussi, et 
koju sõita. Võtsin välja oma 
rahakoti, otsisin sealt viie-
kroonise, et oleks kohe ju-
hile pihku pista. Kui koju 
jõudsin, ei olnud mul enam 
rahakotti. Raha oli seal vä-
he, alla 200 krooni, ei ol-

nud kaarte ega muid do-
kumente. Kotist oli kahju 
– vana ja väsinud küll, aga 
sisse töötatud, oma ja ar-
mas.

Järgmisel päeval tulin 
taas Tartust ja istusin sama 
pingi peale. Äkki tuli mõ-
te küsida ajalehekioskist, 
ehk andis keegi sinna tüh-

ja koti.
Ja oligi minu kott koos 

rahaga sinna antud. Hak-
kasin rõõmust lausa koge-
lema.

Ma ei tea, kes Sa oled 
(kioskis oli uus vahetus), 
aga ma tänan Sind kogu 
südamest. Tänan raha eest, 
koti eest ja aususe eest. Sa 

kinnitasid mu usku ini-
mese headusse, andes ko-
ti kioskisse teadmata, kas 
ma kunagi seda küsimagi 
tulen. Olgu Su päevad täis 
päikest!

Tore on elada Elvas!

Tänuliku meelega 
Helga Hinno

TÄNUAVALDUS
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Olen üpriski pettu-
nud vabariigi valitsu-
ses ja teatud punkti-
des.

Leelo Suidt, 
linnavolikogu esimees

Analüütikud, teadlased 
ja osa poliitikuidki rääkis 
majanduskriisi ilmingutest 
juba möödunud aasta al-
gul. Meie valitsusjuht aga 
väitis, et kui see on majan-
duskriis, siis sellises kriisis 
ta tahakski elada.

2009. aasta riigieelar-
ve koostati oskamatult ja 
negatiivsete lisaeelarve-
te koostamine-jagelemi-
ne-kärpimine võtab nüüd 
kogu auru. Kõige kurvem 
on, et otsused sünnivad 
kas aeglaselt, üldse ei sün-
ni või kui, siis solidaarsu-
se jutust lahknevalt. Selge 
see, et ainult kärpimisega 
ei saa hakkama, tuleb lei-
da ka uusi tulubaase.

Mul on tõsine hirm, et 
majanduskriis võib lõppeda 
sotsiaalse kriisiga. Ärevaid 
märke näen töölepingusea-
duses. Töötukassa on tühi, 
otsuste üle alles vaieldak-
se ja töötaja huve ei suuda 
keegi arvestada.

Mina olen tulumaksu 
tõstmisega nõus, kuid see 
ei tohiks olla järsk. Teine 
ärevusmärk on Haigekas-
sa tühjus. Kui me oma hai-
gustega istume nädalaid, 
kuid või aastaid järjekor-
dades, mis meie tervisest 
siis saab? Eesti elanikkon-
na tervisenäitajad ei ole 
just kõrged, kuigi tõsi, et 
ega me ise ka alati õigesti 
ei toitu, tervislikult ei ela 
ega tegele piisavalt tervise-
probleemide ennetamise-
ga, kasvõi tervisespordiga. 
Elva terviserajad, spordi-
platsid, veesilmad või liht-
salt männimets on ideaal-
ne võimalus end kosutada.

Suurest poliitikast veel 
niipalju, et vaadates tele-
riekraanil vaid iroonilist 
üksteise pilkamist, sage-
li ka lausa solvanguid ja 
blogides ka inetusi, siis see 
näitab küll täielikku suht-
lemiskultuuri puudumist. 
Mida me noorele põlvkon-
nale siis veel näitame, kui-

das eeskujuks oleme?
Oleme noor riik, arene-

me ja täiustume, kuid tar-
kust, eneseväärikust, teis-
tega arvestamist ja kultuu-
ri ei saa lihtsalt pähe tuupi-
da – kõik algab lastetoast.

Valitsus räägib soli-
daarsusest, kuid vähen-
dab KOVidel tulubaasi – ol-
gu solidaarsus… Kuid ilma 
finantsideta on kohalikul 
omavalitsusel neid ülesan-
deid raske täita. Ülevalpool 
riigis toimub endiselt mis 
iganes. Riigisektori larista-
misi näeme-kuuleme kogu 
aeg. Väidan, et bürokraa-
tiat, sellist ülemakstud ja 
raisatud raha, on palju.

Tõsist mõtteainet pakub 
eurorahade ülejääk. Räägi-
takse, et meil on eurorahad 
vaja tagasi maksta, sest me 
ei kasuta neid ära. Ma kü-
siks, et kus need rahad on? 
Ma saan aru, et väikestelt 
valdadelt võeti ära võima-
lus ja nad ei saa enam oma 
kaasosalusega projektides 
osaleda, aga ma pole kuul-
nud, et ka mõni suur linn 
oleks sattunud rahalaeva 
otsa. Muidugi, ka nende 
panus on langenud, nen-
de kaasosalus ja nii edasi, 
kuid miks meile ikka ava-
likult ja ametlikult ei rää-

gita, kus need rahad on? 
Kas need on riigiametnikel 
ammu teise kohta pandud? 
Pigem olen kuulnud, et ei 
suudeta neid meetmeid ko-
handada vastavateks prog-
rammideks?!

On lausa õnn, et elame 
sellises linnas, kus vähe-
malt praegu veel ei näe vi-
letsust ja häda. Meie suure-
mad firmad-ettevõtted töö-
tavad endiselt, mis sest, et 
veidi kokkuhoidlikumalt ja 
säästuprogrammiga. Kii-
tus juhtidele, kes on seda 
suutnud. Linna eelarvesse 
on laekunud enam-vähem 
prognoositud tulu ja sot-
siaaltoetusi vajajate hulk ei 
ole katastroofiline. Siin tu-
leb lihtsalt kiita meie ini-
mest, kes saab hakkama ka 
raskel ajal.

Kannatab demokraatia
Mind rõõmustaks kõi-

ge enam kodanike alga-
tus, nende aktiivsem tege-
vus. Kui rahvas on teadlik, 
ütleb ta ka sõna kaasa. Aga 
ma kardan, et inimesed on 
pettunud ja nad pole selles 
osas ka piisavalt haritud. 
Inimene peab saama hari-
tud läbi kooli, läbi elukest-
va õppe, et ta teaks, mida 
ta tahab endalt, oma pe-
relt, kohalikult omavalitsu-
selt ja riigilt. See on minu 
jaoks demokraatia.

Meie inimesed on pet-
tunud poliitikas, poliitiku-
tes, kui kõiges muus. Ees-
timaal on rohkesti tekki-
nud küll seltse ja mittetu-
lundusühendusi, kuid rii-
gi toest on nad paljuski il-
ma jäänud. Ka nende sõnu-
mit pole võetud kuulda, se-
da on pigem eiratud.

Üks Norra mees, ühe ko-
haliku mittetulundusühen-
duse esimees, ütles mulle 
kunagi, et teil Eestis ei saa-
gi kodanikeühendusi en-
ne väga korralikult tööle, 
kuni teil oma elu korras ei 
ole. Jah, kui inimesel on ik-
ka kodus ja tööl sada mu-
ret, siis kuna ta veel sel-
le kodanikualgatusega te-
geleb? Pigem vaadatakse, 
kust saaks omale lisatöö-
koha või põllulapi või teeb 
midagi muud, aga seda 
eneseharimist ja selle kau-

du ka teise aitamist või rii-
gi toetamist ideede või te-
gudega,  see, ma kardan, 
on meil veel tulevikumuu-
sika.

Elva linn on oma mitte-
tulundusühinguid ja seltse 
toetanud nii rahaliselt kui 
ka nõuga. Tore on ka see, 
et väikelinna kohta on neid 
ühendusi päris palju, tei-
ne asi on, et info nende te-
gevustest ei ole just eriti 
laialt levinud.

HKK Sinilinnu arengu-
kavas, mille on kinnitanud 
ka linnavolikogu, on üheks 
loodavaks tegevuseks elu-
kestva õppe käivitamine 
Elvas. Toetan Krista Noor-
kõivu ideed rajada Elvas-
se täiskasvanute koolitus-
keskus. Saaksime siin eri-
nevate toetuste ja koolitus-
programmidega mitmetes 
valdkondades oma inime-
si aidata. Saame korralda-
da kursusi, kuidas majan-
duslikult raskel ajal hak-
kama saada ja mitte stressi 
langeda, kuidas leida uusi 
enesearendusvorme, loo-
vaid tegevusi igas eas, õpe-
tada MTÜsid projekte kir-
jutama, nende tegevust 
toetada, õpetada ja tuua 
kursusi omavalitsuses töö-
tajatele, haridustöötajatele 
jne. Meil on imeilus vaksa-
lihoone, raamatukogu ka-
minasaal, koolisaalid jne. 
Meil on piisavalt vahen-
deid, arvuteid, ekraane, 
data-projektoreid ja muud 
tehnilised vahendid.

Loodame käivitada toe-
tusprogrammid sügisel. 
Ootaksime ettepanekuid, 
mis on oluline, milliseid 
kursusi inimesed soovik-
sid.

Kui tagasi tulla valimis-
te aasta juurde, siis ma üt-
leks, et Elvas on siiski suh-
teliselt rahulik ja stabiil-
ne. Me vaidleme, meil on 
Keskerakonna ja Reformi-
erakonna vahel eriarvamu-
si ja teravaid ütlemisi, aga 
suurt poliitikat väikelin-
na mändida alla tuua pole 
mõtet. Pigem oleme  teinud 
tähtsaid otsuseid koos ja 
siin suuri lahknevusi aru-
saamades pole.
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26.05 otsustati:
Anda luba OÜ-le Elvo 

Kaubandus avaliku üritu-
se “Rannapidu” korralda-
miseks Verevi rannas algu-
sega 06. juuni kell 19.00; 
luba Eesti Keskerakonnale 
Eurovalimiste telgi püstita-
miseks Kesk 30 haljasala-
le 01.-03. juuni 2009; Siht-
asutusele Tartumaa Ter-
visespordikeskus üle tege-
vuse lõpetava riigiasutuse 
Tartumaa Tervisespordi-
keskus varad.

Määrata lapse sünni-
toetus Katrin Jennsenile ja 
Marina Ohotinale.

Sõlmida töövõtuleping 
OÜ-ga Elenaar Tartu mnt 

tänavavalgustuse kaabli 
kaeviku kaevamiseks; töö-
võtuleping Firftel Group 
OÜ-ga tänavavalgustusvõr-
gu rekonstrueerimiseks.

Pikendada eluruumi 
üürilepingut E. Kaivuga 
eluruumile asukohaga Va-
na-Koidu 2-8; mitteeluruu-
mi üürilepingut FIE-ga I. 
Kikerpill ruumile asukoha-
ga Jaani 7.

Kinnitada registree-
ringu õigsus majanduste-
gevuse registris FIE Age 
Kalliver.

Anda linnavalitsuse tä-
nukiri Elva Gümnaasiumi 
õpetajale Eve Vaigule.

Esitada eelnõu linna-

volikogule: Elva linna osa-
lemine liikmena mittetu-
lundusühingus “Korteri-
ühistu Elva Pikk 75”; Elva 
linna majandusaasta 2008 
konsolideeritud aruande 
kinnitamine.

Maia Kukk
Linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Tõsist mõtteainet 
pakub eurorahade 
ülejääk. 
Räägitakse, et 
meil on eurorahad 
vaja tagasi 
maksta, sest me 
ei kasuta neid ära. 
Ma küsiks, et kus 
need rahad on?

LUGEJA KIRJUTAB

Tõenäoliselt ongi hea, 
et kultuurikeskuse ehi-
tus Sinilinnu laiendusena 
ei teostunud. See oleks 
olnud ikkagi hädapära-
ne lahendus. Elu on näi-
danud, et Elva vajab hä-
dasti vähemalt 300koha-
list multifunktsionaalset 
korraliku lavaga saali, et 
saada võimalust tuua esi-
nema parimaid artiste ja 
ka teatreid.

Ainus reaalne lahen-
dus selleks oleks ehitada 
valmis aastaid pooliku-
na seisnud kultuurima-
ja. Kuidas seda teha, on 
nüüd aega mõelda. Saaks 
ju moodustada sihtasutu-
se linna, erakapitali, riigi 
ja Euroopa fondide raha-

dega maja valmis ehita-
da. On kardetud, et seda 
ei suudeta üleval pidada 
kalli kütte jne tõttu. Kul-
tuurimaja asub otse jär-
ve kaldal ja see on suu-
repärane soojuse akumu-
laator. Olulise osa küttest 
tagaksid soojuspumbad. 
Maja saab tänapäeval ehi-
tada tunduvalt soojapida-
vama kui esialgse projek-
ti kohaselt.

Nüüd on paras aeg 
jätta erimeelsused, tul-
la ühise laua taha ja otsi-
da lahendusi, mis tagak-
sid parima tulemuse. Us-
kuge, järeltulevad põlved 
oleksid Teile tänulikud.

Olev Mihklisaar, 
kultuurihuviline pensionär

Veelkord kultuurikeskusest

Sellist küsimust ei 
tekiks, kui seista 
parfümeeria leti 
ees.

Heiki 
Hansen, 
linnavolikogu 
liige

Kui seista aga Elva ühes 
vanimas toidupoes veini 
ja vahuveini väljapaneku 
juures, mille kõrval seisab 
virn odekolonnikaste, te-
kib peale selle küsimuse 
veel palju teisigi.

Ühe vastuse sain aga 
ka. Nimelt küsimuse-
le, miks minu kodutäna-
va äärde üha uusi tüh-
jasid odekolonnipude-
leid tekib. Kindlasti ei ole 
sellise väljapaneku ees-
märgiks müüa lõhnavett. 
Miks peab aga väärikas 
toidupood sellise JOKK 
(Juriidiliselt On Kõik Kor-
rektne) võttega enda mai-
net kahjustama, jääb mul-
le arusaamatuks. Arvata-
vasti ei ole see ka märki-
misväärne kasumiallikas, 
sest palju selle mõneteist 
kroonise pudeli pealt ik-
ka kasumit teenitakse. Pi-
gem antakse sellega mär-
ku, et kaupluse eelista-
tuim klient on mitte just 
kõige paremate elukom-
metega linnakodanik. Mi-
nu arvamus sellest poest 
on aga oluliselt muutu-
nud ja seda ikka halvema 
poole.

Miks just JOKK? Aga 
sellepärast, et kuna tegu 
ei ole alkoholiga, võib se-
da müüa kellaajast olene-
mata. Ühesõnaga eirata 
alkoholi müügipiirangut. 

Samas võivad seda osta 
ka alaealised, sest ükski 
seadus ei keela alaealistel 
parfümeeria ostmist. Just 
viimases näengi suurimat 
probleemi. Vaevalt kee-
gi meist tahaks, et ühel 
hetkel tuleb koju imelikus 
olekus ja sidrunilõhnali-
ne laps, kes väidab, et po-
le mingit alkoholi tarvita-
nud. Ta ju ei valeta.

Loodame, et lapsed ei 
ole nii rumalad. Sellise 
vastuse sain müüjalt, kui 
küsisin, kas ta müüks se-
da toodet alaealistele. 
Loomulikult ei saa siin 
süüdistada müüjat, kuna 
tema asi on müüa kaupa, 
mida poeomanik müüki 
paneb. Poeomanik võiks 
aga veidi mõelda, mida 
müüki toob. Eelmisel nä-
dalal jõudsin hetkeks ar-
vata, et kaupmehed on as-
jast aru saanud ja kahtla-
se kauba müügilt kõrval-
danud, kuid paari päeva 
pärast oli kaup müügil ta-
gasi. Küll mitte samal ko-
hal, vaid poolteist meetrit 
eemal s.t teisel pool veini-
kaste ja varasema mõne 
kasti asemel oli üks kast, 
kuid see ei ole lahendus. 
Pigem tundub see ühe tä-
helepanujuhtija mõnita-
misena, et täname tähe-
lepanu eest ja nüüd on 
probleem lahendatud. Ei 
ole lahendatud. Teema on 
lõpetatud siis, kui odeko-
lonn on lõplikult müügilt 
kõrvaldatud.

Loodan siiralt, et ma ei 
ole ainus linnakodanik, 
kelle õiglustunnet selli-
se kauba müümine riivab 
ja ka kaupmees saab oma 
veast aru ning lõpetab sel-
lise kauba müügi, vähe-
malt Elvas.

Valimisaastal Eesti asjadestOdekolonn – lõhnavesi või alkohol?

Suured ja 
südamlikud 
tänud

Olin Elva haig-
las 3. korrusel 11 päe-
va. Tänan kirurg Pee-
ter Laasikut ja osakon-
naarsti Jaan Orgu nais-
kondadega. Nende sõb-
ralik suhtumine, tähele-
panu ja rõõmus hääl on 
parimaks rohuks igale 
patsiendile. Tervenemi-
sele aitasid kaasa kind-
lasti ka väga maitsvad 
toidud. Suur aitäh!

Patsientide naiskonna 
nimel Pilvi

TÄNU



30. mai 2009 5

29. mail 65. sünni-
päeva tähistav endi-
ne vanemkonstaabel, 
entusiastlik trom-
booni- ja saksofoni-
mängija Ants Malkus 
kannab hoolt ka 
puhkpillimängijate 
järelkasvu eest.

Milvi Kapaun

Millal pillimänguga 
alustasite?

Olin 5. klassi poiss, kui 
isa andis mulle esimest 
korda tenori kätte. Alus-
tasime heliredeliga. Män-
gisin juba koolipoisina isa 
taktikepi all Puhja ja Kon-
guta puhkpilliorkestris. 
Kongutasse proovidesse 
sõitsime Puhjast furgoon-
autoga, mille kasti korjati 
kõik pasunamehed ümber-
kaudsetest küladest. Talvel 
külma ilmaga tuli see lah-
tise autoga sõit välja kan-
natada. Puhja kooli direk-
tor August Kirsipuu oli ka 
puhkpillimängija, moodus-
tas koolis puhkpilliorkestri. 
Keskkooolis mängisin veel 
näiteringis, laulsin kooli 
meesansamblis ja tantsisin 
isegi rahvatantsurühmas. 
Astusin ka Tartu muusika-
kooli kaugõppesse trom-
booni erialale. Õpetaja oli 
Vanemuise teatri orkestri 
trombonist härra Mihkel-
soo. Alati kui tundi tuli, te-
retas õpilasi kättpidi. Muhe 
mees. Kõrvalalana õppisin 
saksofoni. Kui muusikali-
selt jalad alla sain, asutasin 
koolis orkestri, kus mängi-
sid neli puhkpilli, kontra-
bass, trummid ja klaver. 
Tegin ka instrumentaalan-
sambli ning tegelesin lugu-
de orkestreerimisega.

Muu s i k aõpi ng ud 
katkestas sõjavägi?

Kui keskkooli lõpetasin, 
hakkas kohe sõjavägi kim-
butama, sattusin Riiga, kus 
minust sai tankikomandör. 
Kõrval oli muusikarood, 
seal mängisin pilli ka. Siis 
suunati Kaliningradi oblas-
tisse Sovetski linna. Käi-
sin reservohvitseride kur-
sustel, sõjaväest tulin ta-
gasi nooremleitnandi au-
astmes. Siis tuli aga NSVL 
kaitseministri käskkiri, 
millega võeti reservohvit-
sere kaheks aastaks tegev-
teenistusse. Mina kuulusin 
nende hulka. Suunati Tal-
linnasse, kus olin Männiku 
tankodroomi ülem.

Kuidas teist miilits 
sai?

Kui sõjaväeteenistusest 
naasin, sain Tartu siseasja-
de osakonnast kirja ettepa-
nekuga miilitsatööle asu-
da. Miilitsasse tööleasumi-
sel säilis sõjaväeline auas-
te, olin automaatselt mii-
litsaohvitser. Mind määra-
ti autoinspektsiooni teede 
järelvalve vaneminspekto-
riks, hiljem olin Puhja ja 
Rannu külanõukogu piir-
konnainspektor. Kui miilits 
politseiks reorganiseeriti, 
olin Elva politseijaoskon-
nas vanemkonstaabel.

Milliste kurikaela-
dega on tulnud tege-
mist teha?

Tol korral olid meil päe-

Rahulikku meelt ja ausust

vakorral vennad Voitkad. 
Organiseerisime ümber-
kaudsete metsade läbikam-
mimisi. Kus vähegi min-
gi info nende kohta liikus, 
seal käisime täisrelvastu-
ses haarangutes. Punkreid 
leidsime, aga tagaotsita-
vaid ei leidnud. Minu piir-
konnas nad kuritegusid 
toime ei pannud, olid roh-
kem Valga miilitsa orbiidis. 
Pikassilla kandis tegid ise-
gi ühe politseiniku relvi-
tuks. Ma ei saa aru, kuidas 
see küll juhtuda sai!

Olete oma töös ka 
pahatahtlikku suhtu-
mist kogenud?

Ei ole ette tulnud. Ela-
nikkonnaga suhtlemise 
osas mul probleeme ei tek-
kinud. Ja mul pole ühegi 
inimese vastu kunagi ol-
nud vajadust relva kasuta-
da. Saime läbirääkimiste 
teel asjad ära klaarida. Ka 
kurikaeltega ei tekkinud si-
tuatsioone, mis oleks või-
nud oma või teiste elu oh-
tu seada. Olen loomult ra-
hulik, ei hakka agressiiv-
selt asju lahendama. Mina 
sooviksin politseitöös küll 
ainult rahulikku ja ausat 
suhtumist. Mõistvat suhtu-
mist oma kolleegidesse ja 
kaaskodanikesse.

Töö kõrvalt tegelesi-
te aktiivselt ka muusi-
karindel?

Vene ajal asutasin Tartu 
siseasjade osakonna inst-
rumentaalansambli, mil-
lega käisime Tallinnas ise-
tegevusülevaatusel ja sai-
me esikoha. Moodusta-
sin ka Võrtsjärve kolhoosi 
puhkpilliorkestri. Tolleaeg-
ne kolhoosi esimees Kalev 
Raave eraldas igaks proo-
vipäevaks meile bussi, mis 
võttis ümberkaudsed pil-
limehed peale ja sõidutas 
Tamme koolimajja proovi. 
Raave organiseeris esimes-
teks Võrtsjärve mängudeks 
meile ka vahva esinemis-
vormi, mängisime uhketes 
mereväe mundrites.

Pensionil olles on ol-
nud rohkem aega muu-
sikale pühenduda?

Mis praegu rahuldust 
pakub, on muusikategemi-
ne. Mängin kaheteistküm-
nendat aastat Elva puhkpil-
liorkestris. Juhendan Puhja 
seltsimaja puhkpilliorkest-
rit ja mängin Tartu Seenior 
Swing Bandis, kellega and-
sime aprillikuus välja plaa-
di. Svingbändis on kõvad 
tegijad – dotsendid, ülikoo-
lihärrad, endised Vanemui-
se orkestrandid... Solistina 
käivad laulmas Silvi Vrait, 
Liane Loog.

Pasunameest ilm ei 
heiduta?

Välimängudel kippus 
talvel pilli klaviatuur kinni 
külmuma. Väikese piiritu-
selambiga sai siis pilli kla-
viatuur lahti soojendatud. 
Kalmistutel ei saanud il-
mast hoolida, tuli ära män-
gida. Pasuna huulikut pidi 
kinda sees soojas hoidma, 
muidu tõmbab pilli kraps-
ti! huule külge kinni.

Ühel Tallinna laulupeol 
oli kõva vihmasadu, jäme-
damate pillide torud sa-
dasid niivõrd taevamär-
ga täis, et vahepeal pidi-
me pasunast vett välja kal-
lama.

Puhjas tegutseb ka 
järelkasvuorkester?

Paar aastat tagasi võt-
sin selle ette. Tuli kaks-
teist puhkpillimänguhuvi-
list tüdrukut ja poissi. Nen-
dega tuli alustada A-st ja 
B-st peale. Õiget hingamist 
ja pilli puhumist õpeta-
da. Puhja vallavalitsus os-
tis meile ka kuus uut pilli. 
Laulupeo ettevalmistuste-
ga on aga lapsed laiali pu-
denenud – kes laulab las-
tekooris, kes tantsib rah-
vatantsurühmas. Vaatame, 
mis uus õppeaasta sügisel 
toob. Sooviks värvata roh-
kem noori puhkpillimuusi-
kat viljelema.

60. aasta juubelil 
üllatasite külalisi bal-
letikleidis tantsuesi-
tusega. Mis vigur see-
kord plaanis?

Erilist vigurit pole plaa-
nis. 65 on minijuubel. Õige 
juubel lõpeb ikka nulliga.

ELVA POSTIPOISS
230, 28.05.1999

 Linnavalitsuse töö-
tajad kohtusid linna-
rahvaga. Räägiti Verevi 
järvest, sundüürnikest, 
kalmistust, prügikontei-
neritest, tondilossidest, 
juriidilisest ja psühho-
loogilisest abist.

 Elva linna hoonete 
haldamise osakond on 
alustanud üürivõlgade 
sissenõudmist, Tartu 
Maakohtusse on esita-
tud 19 tsiviilhagi.

 Elva 5. lillepeol 
osales 11 lilleseadjat. 
Õpilaste grupis oli 
parim lilleseadja Teele 
Laur, neidude ja täis-
kasvanute grupis Tilia 
Lõhmus.

 Abeli Ärikeskuse 
toidukauplustes maksis 
Oilio liitrine toiduõli 
13.90.

10 AASTAT

Tervist edendava 
lasteaiana on Mu-
rumuna ülesandeks 
propageerida ter-
vislikke eluviise nii 
laste kui ka lasteva-
nemate hulgas.

Maire Orlovski, õpetaja

Kaks Murumuna las-
teaia õpetajat (Maire 
Orlovski ja Eha Ritso) ot-
sustasid kirjutada pro-
jekti, mis innustaks lap-
si sööma rohelist sibulat, 
tilli, salatit, kurki. Keva-
de saabudes sai tore ette-
võtmine teoks. Lisaks pi-
sikestele murumunade-
le kaasati vahvatesse te-
gemistesse ka Õnneseene 
lasteaia ja Elva lastekodu 
lapsed.

Projekti raames kirju-
tasid lapsed koos vane-
matega ka luuletusi ter-
vislikel teemadel. Tore-
daid luuletusi saadeti nii 
Ülenurme, Rannu kui ka 
Murumuna lasteaiast. 
Kokku laekus 23 luule-
tust.  Suur aitäh kõigile 
emadele-isadele, kes kir-
jatööga vaeva nägid!

Aprillikuus tekkis Mu-
rumuna iga rühma akna-
lauale väike aiake, mil-
leks oli punutud korv. 
Rühmad said mulla ja 
seemned ning töö võis 
alata. Iga laps sai ise nä-
pud mullaseks teha ning 
midagi rohelist korvi kas-
vama panna. Taimed kas-
vasid hästi: paari nädala-
ga sirgusid maitsvad sibu-
lad, till, petersell, basiilik 
ja värske salat.

Piilupardi rühma lap-
sed on juba varajasemast 
ajast harjunud rohelist 
sööma. Hea meelega võe-
ti ise omakasvatatud si-
bulat-tilli söögi peale ja 
ka võileiva peale kujun-
dati nendest lõbusaid nä-
gusid. Nii sõid lapsed ala-

ti “rõõmsat suppi” ja “lõ-
busaid võileibu”.

Lasteaia neli vanemat 
rühma sõitsid Puhja aian-
disse vaatama, kuidas 
seal taimi kasvatatakse. 
Küll olid suured kasvu-
hooned: palju ilusaid lil-
li ja tomatitaimi. Lapsed 
said teada, mida taimed 
kasvamiseks vajavad: 
soojust, valgust, vett, ka 
väetist, ning hoolt ja ar-
mastust.

Projektinädala üks 
päev kuulus hammaste-
le. Suuremad lapsed käi-
sid Elva haiglas doktor 
Männiste vastuvõtul, aga 
nooremate laste hambaid 
kontrolliti lasteaias. Vürt-
si sellesse päeva lisas Õn-
neseene lasteaia Meist-
rimeeste rühma ilmekas 
hambaharja-etendus.

Projekt lõppes kepi-
kõnnimatkaga Tartumaa 
tervisespordikeskusesse. 
Matk kulges mööda Väi-
kest Väerada. Peale vah-
vate puukujude oota-
sid metsas matkajaid 
Kass (Kadri Joost), Koer 
(Heliise Ritso), Jänes (Ka-
ja Kirotar), Hiir (Luu-
le Juhanson) ja Vahva 
Dalmaatslane (Ebe Kõnd). 
Sihtpunktis põles lõke ja 
kõiki ootas maitsev nõge-
sesupp, mille keetsid ko-
katädid Ingrid ja Eda.

Kust küll niipalju nõ-
geseid saadi? Eks ikka 
meie oma puhtast loo-
dusest. Nõgeste korjami-
ne oli lastele väga põnev. 
Sellist tervistavat suppi 
sõid ka paljud vanemad 
esimest korda. Oli väga 
maitsev.

Enne kehakinnitust 
autasustati kõiki luule-
tuste kirjutajaid tänukir-
ja ja raamatuga “Lapse 
oma aiaraamat”.

Suur aitäh Elva Linna-
valitsusele, kes meie pro-
jektile õla alla pani.

Olen poiss või olen plika, 
vitamiine söön ma ikka

Kasvatajad Maire Orlovski ja Eha Ritso aitasid lastel 
teha tutvust vitamiinidega. Foto: erakogu

JUUBILAR Muusikamees Ants Malkus

Kolmkümmend kuus aastat korrakaitsja mundrit kand-
nud tromboonimängija Ants Malkus naudib kodulinna 
mõnusat olemist ja muusikategemist. Foto: Milvi Kapaun
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Eelmisel nädalava-
hetusel selgitati Elva 
linnatänavatel Ees-
ti meistrid kriteeriu-
misõidus, sõideti Ru-
dolf Tamme ja Erika 
Salumäe karikatele 
ning peeti 24. korda 
Elva rattapäeva.

Jüri Kalmus

23. mail toimunud tra-
ditsioonilisele Elva täna-
vasõidule pani aluse Elva 
spordikooli esimene jalg-
rattatreener Heldur Karro. 
Juba siis oli mängus tolle-
aegse tuntud Elva rattu-
ri Rudolf Tamme karikas. 
Alates N-12 klassist kuni 
Naiste-Eliitklassini selgi-
tati kolmandat korda väl-
ja ka kahekordse olümpia-
võitja Erika Salumäe kari-
kad. Kõigele lisaks oli El-
va tänavasõit Eesti meist-
rivõistluste finaaletapiks 
kriteeriumisõidus, kus sel-
gusid 2009. aasta meist-
rid. Osalejaid oli ligi 250, 
nende seas ka lätlasi ja üks 
soomlane.

Kõige nooremate rattu-
rite, N/M-12 klassis võt-
tis kindla võidu Saaremaa 
poiss Karl-Patrik Lauk. 
TÜASK parim Siim Lepik 
sai 5. koha. Georg Kõivu-
mägi oli 17., Reino Kaldvee 
22., Siim Laak 26. ja Karl-
Gabriel Hiie 27.

N-14 klassis tuli kaksik-
võit TÜASK-ile. Võitis Sirje 
Lepik Margot Oinuse ees. 
Mae Lang oli 6. Nelja etapi 
kokkuvõttes on Eesti meis-
ter kriteeriumisõidus Sirje 
Lepik, Mae Lang oli kokku-
võttes 4.

N-16 klassis võitis Elva 
sõidu Karin Redi, kes päl-
vis ka tiitlivõidu kriteeriu-
misõidu üldkokkuvõttes.

M-14 klassis tabas TÜ 
ASK ratturit Kaarel Redi 
viimases kurvis ebaõnn. 
Ratas libises ja Kaarel kuk-
kus ning tema taga sõit-
nud klubikaaslane Silver 
Mäoma sõitis talle otsa. 
Käegakatsutav etapi kak-
sikvõit oli läinud vett veda-
ma. Kaarel ületas lõpujoo-
ne 18. ja Silver 20. kohal. 
Ometi ei suutnud viimase 
etapi ebaõnn kokkuvõttes 
Kaarel Redi Eesti meistri-
tiitli võitu väärata. Silveril 
läks aga kaotsi koht esivii-
sikus. Vahur Vahtra lõpe-
tas Elva etapi neljandana, 
kokkuvõttes oli ta 9., Silver 
Mäoma oli 13.

M-16 klassis olid loo-
tused Henry Rebasel. Ta 
alustaski ilusti, võites esi-
mese vahefiniši, kuid see 
jäigi ainukeseks ja kokku-
võttes kuulus talle 7. koht. 
Maikel Kuusma oli 16., 
Margo Tamm katkestas. 
Eesti meistriks tuli Karl 
Juudas klubist CFC. Henry-
le kuulus kokkuvõttes 6. 
koht. Maikel sai 17. koha.

M-18 klassis lõpetas 
Rauno Miilmann 11. koha-
ga. Eesti meistrivõistluste 
arvestuses tähendas see 5. 

kohta, kuigi reaalne oleks 
olnud kolmaski koht. Oli-
ver Parv katkestas Elva sõi-
du ning oli kriteeriumisar-
ja kokkuvõttes 20.

Meeste-Eliitklassis alus-
tas Caspar Austa kohe va-
hefiniši võiduga. Siis sõitis 
konkurentidel eest ära aga 
Kalev Chocholate Teami 
värvides võistelnud lätla-
ne Olegs Melehs, kes Elva 
etapi ka võitis. Caspar Aus-
ta oli teine. Rainer Põvvat 
lõpetas 8. kohaga. Martin 
Sööt oli 14. Eesti meistriks 
krooniti visa saarlane Ind-
rek Rannama. Austa sai 5. 
koha, kaotades kolmandale 
kohale kõigest ühe punkti-
ga.

U-23 klassis oli endine 
TÜASK õpilane Urmo Utar 
teine. Ardy Utar sai 7. koha. 
Illar Lood lõpetas 12. koha-
ga. Eesti meistriks tuli Al-
lar Karu Kalev Chocholate 
Teamist. Ardy Utarile kuu-
lus 5. koht. Urmo Utar sai 
9. koha. Endine elvalane, 
nüüd Põlvamaal üle pika 
aja taas harjutama haka-
nud Allan Toom sai seenio-
ride klassis 20. koha.

24. mail oli rattapäev
Elva Rattapäeval oli ka-

vas erineva ettevalmistuse-
ga ratturitele kolm sõitu – 
põhisõit, rahvasõit ja mat-
kasõit ning noortele mini- 
ja tillusõidud. Täpselt kell 
12 lähetas peakohtunik 
Ants Väravas vilega rattu-
rid 100 km pikkusele põ-
hisõidule, kus tuli läbida 
kaks 50 km pikkust ringi. 
Viis minutit hiljem saade-
ti sama pikale trassile rah-
vasõitjad ning veel viie mi-
nuti möödudes asusid tee-
le 50 km matkasõidus osa-
lejad.

Linnast välja sõitnud 
rattureid ootas ees meele-
tu küljetuul, mis kohe sõit-
jate pika rivi kümneteks pi-
sikesteks grupikesteks pil-
lutas. Põhisõidu vahefiniši 
Elvas võitis tartlane Vahur 
Valvas. Teise ringi lõpus 
paiskus lõpusirgele kaks 
ratturit – Gert Jõeäär Kalev 
Chocholate Teamist ja pär-

nakas Janar Jermakov. Sa-
mas järjekorras ületati ka 
lõpujoon. Kolmanda koha 
sai Urmo Utar. Parima nai-
sena lõpetas 54ndana fi-
nišijoone ületanud Maaris 
Meier, teine oli üldjärjes-
tuses 68. kohal lõpetanud 
Laura Lepasalu. Neljanda 
naisena lõpetanud Maarja 
Kuuskvere oli üldjärjestu-
ses 82.

Rahvasõidu kiireim oli 
M-16 klassi poiss Krister 
Raudsepp klubist CFC, kes 
oli saanud teistel eest ära 
koos endise tuntud suusa-
mehe Raul Ollega. Henry 
Rebane sõitis küll lahtire-
bijate grupis, kuid oli sun-
nitud katkestama. Seenior 
4 klassis sai kindla võidu 
Kalju Koch. Maikel Kuusma 
lõpetas 24. kohaga. Endine 
elvalane Kaido Ojaveer sai 
38. koha.

Matkasõidus pole küll 
ametlikku võistlust väl-
ja kuulutatud, kuid ome-
ti kihutatakse sealgi en-
nastületavalt. Üksi re-
bis teistest ratturitest lah-
ti TÜASK noorrattur Kaa-
rel Redi, kes tegi ligi 12 km 
soolosõitu, kuid julge noo-
ruki jõud rauges ja ta püü-
ti lõpuks kinni. Lõpujoonel 
oli kiirem elvalane Peeter 
Dedov. Kaarel Redi lõpetas 
kolmandana. Margo Tamm 
oli 4., Toomas Järveoja 5., 
Jaanus Järveoja 6. ja Sil-
ver Mäoma 7. Raimond 
Pihlap lõpetas 19. kohaga. 
Elva linnapea Reno Laidre 
oli 32. Naiste parimana lõ-
petas Sirje Lepik 28. koha-
ga. Raskele ilmale vaata-
mata läbis distantsi ka ter-
ve grupp Marepleksi tööta-
jaid eesotsas oma juhi Tõ-
nu Aigroga. Matkasõitjad 
trotsisid muutlikku ilma, 
saades kraevahele nii vih-
ma kui rahet.

Marepleksi välja pandud 
loosiauhinna, linnasõidu 
jalgratta võitis tartlane 
Olev Salum. Osalejaid kos-
titasid maitsva supi ja mor-
siga Mägra Pubi kokad.

Probleeme oli ratturite 
tuvastamisega lõpujoonel, 
sest mitte kõik ei kinnita-

nud oma numbrit nõuete-
kohaselt. Seepärast ei leia 
nii mõnedki oma nime lõ-
puprotokollidest. Fotofiniš 
ei ole praegu veel nii tark, 
et rattureid nende välimu-
se järgi tuvastada.

Mini- ja tillusõidud
Samal ajal, kui suu-

red inimesed väntasid lin-
nast kaugel rattaralli tras-
sil, sõitsid linnas oma mi-
ni- ja tillusõite 80 last. Kõi-
ge noorem osaleja oli aas-
ta ja kuu vanune Jona-
than Austa. Pisipõnn pidi 
sel päeval kaitsma kodu-
linnas perekonna au, ku-
na isa Caspar pedaalis sa-
mal ajal Läti mägiratta-
maratonil liidrisärgis. Kui 
nooremad ratturid lihtsalt 
läbisid distantsi, siis 9-10 
aastased sõitsid juba või-
du peale. Poistest võitis 
2x1 km sõidu Marten Jõe-
äär (3.39). Teine oli Mait 
Makejev (3.41), kolmas 
Joosep Sankmann (3.49). 
Sama distantsi läbisid ka 
9-10 aastased tütarlapsed. 
Kiireim oli ajaga 4.45 Kärt 
Lang, teine oli Johanna 
Neemela (5.29) ja kolmas 
Eliise Hendrikson (5.31). 
11-12 aastased lapsed lä-
bisid 3x1 km. Poistest või-
tis 4.52ga Reio Toom. Tei-
ne oli Kristohver Krasmus 
(4.53) ja kolmas Siim Le-
pik (4.54). Tütarlastest või-
tis 4.58ga Kelly Kalm, teine 
oli Reelika Varblane (5.00) 
ja kolmas Amanda Väiko 
(6.37). Auhinnad – hinna-
lised rattatarvikud oli välja 
pannud rattakauplustekett 
Hawaii Express.

Üritust toetasid Elva 
linnavalitsus,Tartu maava-
litsus, Eesti Kultuurkapital, 
Hawaii Express, A. Le Coq 
ja Marepleks. Jalgratturite 
turvamise korraldas Mart 
Brett. Tahaks vabandada 
Elva Spordiliidu nimel kõi-
gi nende ees, kellede tege-
mised ja toimetused olid 
neil päevil pisut häiritud. 
Kuid seda ei juhtu meil siis-
ki mitte iga päev, vaid paa-
ril korral aastas.

LÜHIDALT Kaks ratturiterohket 
päeva Elvas24. mail toimus Rak-

vere linna staadionil 
võistlussarja TV 10 olüm-
piastardi 3. vabariiklik 
etapp, kus kõik Elva güm-
naasiumi esindanud õpi-
lased andsid endast pari-
ma ja nii oleme jätkuvalt 
võistkondlikult teisel ko-
hal ja vahe III kohal ole-
va Võru Kesklinna Güm-
naasiumiga suurenes 
18 punktilt 538-le. Ees 
on ootamas 4. üksikala-
de etapp Valgas 31. mail 
ja mitmevõistluse finaal 
10.-11. juunil Jõgeval.

Meie parimana jõu-
dis kahel korral autasus-
tamisele poiste vanemas 
rühmas aasta vanema-
tega võistlev Heiros Jaa-
nus Sinimäe. Kõrgushüp-
pes sai ta isikliku rekor-
di 1.63-ga 4. koha ja pal-
liviskes oli Heiros 5., vi-
sates 72.89. Robert Jakob 
Oetjen viskas 56.91 ja sai 
24. koha.

Napilt jäi autasusta-
miselt välja Kati Juurik, 
kes hüppas kõrgust isikli-
kuks rekordiks 1.45 ja sai 
7. koha, 600 m jooksus 
sai ta ajaks 2.00,86 ja oli 
35. Eleri Raamat sai 600 
m jooksus 24. koha ajaga 
1.56,18.

Noorematest poistest 
oli Alari Pennar teivas-
hüppes isikliku rekordi 
2.23-ga 7. ja kettaheites 
sai ta 42. koha tulemu-
sega 17.49. Cevin Anders 
Siim heitis aga tubli isik-
liku rekordi: 22.03 ja oli 
selle tulemusega 19.

Tüdrukutest hüppas 
Kalli Kuusik kaugust 4.05 
ja oli 23., finaali viis tule-
mus 4.28. Merilin Punder 
viskas palli 30.19 ja sai 
42. koha.

Margit Aidla, 
treener

Elva hoiab kindlalt II kohta

27. mail toimusid Üle-
nurmel Tartumaa koolide 
meistrivõistlused kerge-
jõustikus, kus kõik meie 
võistlejad jõudsid esikol-
mikusse.

C vanuseklassis sai 
kolm alavõitu Heiros Jaa-
nus Sinimäe, kes võitis 
kaugushüppe isikliku re-
kordiga 6.09, palliviske 
tulemusega 64 m ja 60 m 
jooksu tugevas vastutuu-
les ajaga 7,9. Alari Pennar 
võitis 300 m jooksu ajaga 
44,6, oli teine sprindis 
ajaga 8,5 ja kaugushüp-
pes sai ta kolmanda koha 
tulemusega 4.60. Martin 
Aidla võitis 60 m tõkke-
jooksu ajaga 10,7. Gero 
Mekk sai palliviskes isik-
liku rekordi, 56 meetriga 
teise koha, kaugushüppes 
oli ta 4. tulemusega 4.52. 
Siret Järve oli 60 m jook-
sus ajaga 9,2 kolmas ja 
kaugust hüppas ta isikli-
kuks rekordiks 4.48.

B klassis hüppas Ka-
ti Juurik väga hästi kõr-
gust, isiklik rekord 1.56 
andis kindla esikoha. 
Eneli Õigus sai kuulitõu-
kes teise koha, tõuga-
tes 3 kg kuuli 9.02. Eleri 
Raamat sai 100 m tõkke-
jooksus teise koha. Egle 
Rekand oli odaviskes 3., 
visates 26.70. 4x100 m 
teatejooksus toodi Elvas-
se esikoht koosseisus Ka-
ti Juurik, Eleri Raamat, 
Egle Rekand ja Eneli Õi-
gus.

A klassis sai Ergo 
Tamm odaviskes teise ko-
ha tulemusega 42.80. Ta-
nel Kaseorg oli 1500 m 
jooksus kolmas.

Juunioridest sai kaks 
alavõitu Kaarel Pender, 
kes võitis kuulitõuke tu-
lemusega 12.05 ja ketta-
heite tulemusega 37.38.

Margit Aidla, 
treener

24. mail võistlesid A ja 
B klassi noored judokad 
Tallinnas Lasnamäe päe-
vade raames korraldatud 
võistlustel. B vanuseklas-
sis kaotas Pärt Laas ku-
ni 38 kg kaaluvate pois-
te seas avakohtumise hi-
lisemale kaalu võitjale 
Mark Potapovile. Järg-
mistes matšides seljatas 
Pärt Saaremaa ja Tallin-
na judokad Ipponit väärt 
heidetega ja saavutas kol-
manda koha. Kehakaalus 
kuni 50 kg sai Kaimar 
Mekk ühe võidu kõrvale 
kaks kaotust ja pidi leppi-
ma viienda kohaga. Küm-
me kilo raskemate pois-
te seas jäi Karl-Ernst Saal 
poolfinaalis alla Tallin-
na judoklubi Põhjakot-
kas kasvandikule Mak-
sim Lastotskinile. Pronk-
sise autasu tõi Karlile võit 
Põhjakotka judoka And-

rei Lavrinjovi üle. B klas-
si raskekaalus saavutas 
Silver Kurrik seitsmen-
da koha ja Mairis Holter 
viienda koha.

A vanuseklassi noor-
meeste seas kehakaalus 
kuni 81 kg käis elvalas-
test tatamil Toomas Hunt. 
Kuna kolm judokat kogu-
sid võrdselt võite ja punk-
te, tuli selgitada võitja 
ümbermaadluse käigus. 
Klubi Aitado judoka Sten 
Alvar Sadami alistamise-
ga Toomasel probleeme 
ei tekkinud, kuid alla tuli 
vanduda Dvigateli spor-
diklubi noormehele Ilja 
Shmigolile ja nii tuli hõ-
bemedal.

See oli judokate viima-
ne võistlus enne Võrus 
29. juunist 10. juulini toi-
muvat traditsioonilist su-
velaagrit.

Evelin Pihlak

Medaleid pealinnast

Maakonna kergejõustiku 
meistrivõistlused

Kriteeriumisõidu Eesti meistrivõistluste sarja koduetapil edestas Caspar Austa (va-
sakult) esimeses vahefinišis Allan Orast ja U-23 võistlusklassi võitjat Gert Jõeäärt. 
Elva sõidu lõpetas Austa teisel kohal, võitis Olegs Melehs Lätist. Foto: Kayvo Kroon
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa kruusa koos veoga. Tel. 
513 4647

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Lõhutud küttepuud, kuivad/too-
red. Tähtajad lühikesed. Tel. 511 
3543

Müüa maad 3 ha Elva lähedal. 
Hind 20 000 kr/ha. 5904 1749

Ostan antiiki mündist mööblini, 
kulda ja hõbedat. 504 5909, Val-
ga mnt 1A

Baltic Roof Service teostab ka-
tuse- ja fassaaditöid. 5562 0678 
www.brs.ee

Ehitus- ja remonttööd. 5353 
6160

Aedade ja terrasside ehitus. 
5675 3918

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

Tänavakivide paigaldus. 5399 
1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Ohtlike puude langetamine, võ-
salõikus. Tel. 5810 8597

Võtan hoida lapsi. 5698 9686

Otsime klienditeenindajat Tele 2 
edasimüügi esidusse Elvas. CV 
saata emailile cv@telekratt.ee

Ehitustisler vajab tööd. Tel. 522 
9680

Üürile anda 2-toal. mugavuste-
ga korter Elvas. 5592 1897

Südamlik kaastunne 
Raimundile abikaasa, 

Tuulile ja Kadrile peredega 
ema, vanaema, ämma

KAI REILJANI
kaotuse puhul.

Sirje, Vello, Asta, Elmar, 
Luule, Ulja, Rein

Südamlik kaastunne 
Kadrile perega armsa onu

VALTER VAMBOLA 
REILJANI

surma puhul.

Perekonnad Henno, Hüdse, 
Ilves, Rähni, Viilu

Mälestame
KAI REILJANIT

Avaldame kaastunnet 
Tuulile tütardega.

Klassiõed Anneli, Eeva, 
Helve, Mare ja Piret

Laulu ja tantsupeol osa-
leb 905 koori ja orkestrit, 
26 430 lauljat ja pillimeest 
ning 7460 tantsijat. Tant-
supeo idee autor on Henn 
Tiivel, kunstiline juht Ülo 
Luht. Laulupeo kunstiline 
juht on Ants Soots.

Elva piirkonnast sõidab 
suurele peole 14 koori, 7 
tantsurühma ja üks puhk-
pilliorkester.

Elva
Elva gümnaasiumi pois-

tekoor (dir Maimu-Koidula 
Sirel, Meelis Roosaar)

Kammerkoor Solenne 
(dir Merike Allik, Meryt 
Pastak)

Elva segakoor AVE (dir 
Ehtel Kuldvere-Vent)

Elva gümnaasiumi nei-

dudekoor (dir Merike Al-
lik)

Elva naiskoor Kaja (dir 
Maimu-Koidula Sirel, Piia 
Jõesaar)

Elva meeskoor (dir Mee-
lis Roosaar)

Elva Noorte Meeskoor 
(dir Anne Raudsaar, Maie 
Laasmäe)

Elva gümnaasiumi mu-
dilaskoor (dir Ehtel Kuld-
vere-Vent)

Elva gümnaasiumi 3.-4. 
klasside rahvatantsu sega-
rühm Männikäbid (juh Lea 
Kurvits, Pille Rebane)

Elva naisrahvatantsu-
rühm Sinilind (juh Lea 
Kurvits)

Elva puhkpilliorkester 
(juh Ülo Laanesaar, Ervin 
Müürsepp)

Nõo
Segakoor Vega (dir Mar-

je Metsis)
Nõo reaalgümnaasiu-

mi vilistlaskoor (dir Inge 
Lahtmets)

Nõo gümnaasiumi sega-

koor (dir Anne Kasesalu)
Nõo reaalgümnaasiumi 

I C rahvatantsurühm (juh 
Anne Jürimäe)

Nõo reaalgümnaasiumi 
II C rahvatantsurühm (juh 
Anne Jürimäe)

Rannu
Rannu rahvamaja sega-

koor (dir Astra Volkov)
Rannu rahvamaja laste-

koor (dir Astra Volkov)
Rannu folkloori- ja se-

garühm Kolumats (juh Lea 
Kurvits)

Konguta
Konguta segakoor (dir 

Merilin Sinikalda)
Konguta rahvatantsu-

rühm KAVALK (juh Kaie 
Tali)

Rõngu
Rõngu rahvamaja nais-

rahvatantsurühm (juh Vai-
ke Podar)

XXV Laulupidu ja XVIII Tantsupidu 
ÜhesHingamine

2.-5. JUULI 2009 TALLINNAS

2. JUULI
 Raekoja platsil PILLIPIDU
3. JUULI
 kell 19 Kalevi staadionil TANTSUPEO I ETENDUS
4. JUULI
 kell 11 Kalevi staadionil TANTSUPEO II ETENDUS
 kell 14 LAULU- JA TANTSUPEO RONGKÄIK
 kell 19 lauluväljakul LAULUPEO I KONTSERT
5. JUULI
 kell 11 Kalevi staadionil TANTSUPEO III ETENDUS
 kell 14 lauluväljakul LAULUPEO II KONTSERT

Südamlik kaastunne 
Kadrile perega kalli ema

KAI REILJANI
kaotuse puhul.

Elva lasteaed Murumuna

Tule suvel
maasikaid korjama!

508 4676
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